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Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Az Országgyűlésről szóló 2012. évi )OXVI. törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli
választ igénylő kérdést kívánok intézni a Nemzetgazdasági Minisztériumot vezető
miniszterhez, mint a tárgyban illetékes minisztérium vezet őjéhez

„Mennyivel járna jobban Magyarország, ha iráni k őolajat vásárolhatna?»

címmel .

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom .

Tisztelt Miniszter Úr !

Az elmúlt hónapban a K/9544. számú, „Milyen hatással van az EU Irán elleni olajembargója a
magyar gazdaságra?” című írásbeli kérdést intéztem Önhöz, amelyre nem kaptam meg a vár t
érdemi választ, így újabb kérdést tettem fel (K/9756 .), "Mennyivel járna jobban
Magyarország, ha iráni kőolajat vásárolhatna?» címmel.

Sajnos kénytelen vagyok Miniszter Úrtól ismételten kérdezni, ugyanis az érdemi válasz a
kérdésemre továbbra sem kaptam meg. Kérdésem volt Önhöz, hogy Magyarország milyen
áron importál jelenleg kőolajat . Második „válaszában” is csak egy nyers, éves szintű,
kumulált adatot közölt adatot kaptam (926,8 milliárd forint értékű import 2011-ben) ,
amelyből nem derül ki, hogy milyen áron szerezzük be a nyers kőolajat

Az iráni kőolaj világpiaci árával kapcsolatban pedig nem hinném, hogy annak ára neheze n
számszerűsíthető, tekintettel arra, hogy p1 . Törökország is legnagyobb részt Irántól vásárolja a
kőolajat (2011-ben 51%-a a teljes olajimportnak – forrás: Eurostat) . Feltételezem, Recep
Tayyip Erdogan kormánya sem azért döntött az iráni kőolaj beszerzése mellett, mert az
drágább lenne, mint más országokból importálni .



Kérem, engedje meg, hogy ezúton a lehető legérthetőbb formában tegyek fel Őnnek két

kérdést, egyben elnézését kérem, ha korábban túl összetett vagy bonyolult kérdéséket

fogalmaztam meg Miniszter Úr számára. Kérdéseim tehát a következők:

Jelenleg Magyarország mekkora mennyiségben, és milyen egységnyi mennyiségre

számított áron szerzi be a kőolajat?

- Milyen áron kínálja ma Irán a kőolajat?

Mint korábbi kérdésemben is kifejtettem, véleményem szerint feltétlenül meg kel l

vizsgálnunk, mennyivel járna jobban az ország, ha nem kötnék az Iránnal szemben

meghozott, az Európai Unió által ránk kényszerített, számunkra kötelezően alkalmazandóként

elő írt kereskedelmi tilalmak .

Úgy gondolom, hogy az esetleges alacsonyabb beszerzési áron felül más el őnnyel i s

kecsegtetne egy ilyen lehetőség, ugyanis a diverzifikált beszerzés csökkenti Magyarorszá g

kiszolgáltatottságát, elősegíti a zavartalan és biztonságos kőolaj-hozzáférést .

Bízom benne, hogy a fenti indoklással sikerült rávilágítanom a kérdés fontos voltára, é s

hamarosan kézhez vehetem Miniszter Úr tájékoztatását az említett kérdésekre vonatkozóan .

Szíves válaszát előre is köszönöm !

Várom megtisztelő válaszát!

Budapest, 2013 . február 4 .

Tisztelettel,

Jobbik
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